
58 www.fieldmanager.nl

De organisatie van de Olympische Spelen in 

London had de beschikking over speciale raket-

ten om neerslag tijdens het evenement te voor-

komen. Maar dergelijke drastische methodes 

zijn voor gemeenten en sportverenigingen niet 

weggelegd als oplossing om goed weer te creë-

ren voor de aanleg van een kunstgrasveld. Er zit 

niets anders op dan afwachten hoe het weer zich 

ontwikkelt. 

 

Weersinvloed op aanleg van kunstgras 

Extreem natte, maar ook extreme warme zomers 

zijn niet goed voor de aanleg van kunstgrasvel-

den. Maar de periode waarin velden kunnen wor-

den gelegd is beperkt. Veel gemeenten en vereni-

gingen geven de voorkeur aan aanleg tijdens de 

zomer. ‘De keuze voor kunstgras is vaak ingege-

ven door capaciteitsproblemen dus verenigingen 

willen niet graag tijdelijk met een veld minder 

zitten tijdens het seizoen. Vervanging gedu-

rende de zomer beschouwen zij daarom als de 

enige optie,’ zegt André Ceelen van CSC Sports. 

‘Terwijl, als het aan ons ligt, we bijna het hele 

jaar door kunstgrasvelden aan kunnen leggen. Nu 

we de mat aan elkaar kunnen stikken zijn we niet 

langer afhankelijk van goede omstandigheden 

om te lijmen.’ Het excuus dat clubs velden niet 

kunnen missen vindt Ceelen wat overtrokken. 

Veel van de verenigingen die nu jubelen om hun 

nieuwe veld is het tenslotte ook gelukt om de 

afgelopen weken, ondanks de vertraging, hun 

competitiekalender gewoon af te werken.  

‘Mijn ervaring is dat de bonden, en met name 

de KNVB, bereidwillig zijn mee te werken aan 

een competitiekalender die rekening houdt met 

het tijdelijke capaciteitsgebrek.’ Hoewel Ceelen 

meent dat zij dus flexibel zijn voor wat betreft de 

aanleg, zegt hij ook dat vertraging onontkoom-

baar is. ‘Veel veldenbouwers werken tegelijkertijd 

aan meerdere velden. Als je één dag vertraging 

hebt op een project dan werkt dat geheid ver-

sterkend door op andere projecten. Plotseling 

zit je daar dan met twee of drie dagen vertra-

ging. De opdrachtgevers roepen dan dat je een 

extra ploeg moet inzetten of dat die vertraging 

niet hun probleem is. Die kijken puur en alleen 

naar hun eigen project. Ik vind die houding kort 

door de bocht en zou ook graag zien dat met 

name de adviesbureaus, die beter bekend zijn 

met de problemen, een wat coulantere houding 

zouden aannemen. Dat neemt echter niet weg 

dat wij beter moeten communiceren zodra er 

Weer of geen weer…
Is er een oplossing voor zomerverlet?

‘De sportveldbouwer wil niet 

dat de opdrachtgever hem 

niet meer serieus neemt’

Piet Kranendonk, ASC Sport and Water
Diverse verengingen kregen hun kunstgrasveld pas na 
de start van de competitie.

De oplettende lezer ziet nu nog jubelende artikelen in de krant van voetbalverenigingen die een kunstgrasveld in gebruik nemen. Uit de 

tweede alinea blijkt vervolgens dat het veld vertraagd is opgeleverd. De zomer van 2012 was wederom geen gemakkelijke voor sportvelden-

bouwers. Maar als het probleem bekend is; wat is dan de oplossing?
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vertragingen optreden.’ Maar ook ‘beter com-

municeren’ is makkelijker gezegd dan gedaan, 

erkent Ceelen. ‘Moet je een vertraging van één 

dag aan het begin van het projecten melden, als 

je nog de kans hebt om dat eventueel de weken 

daarna weg te werken? Je loopt dan de kans dat 

opdrachtgevers je niet meer serieus nemen.’  

 

Onduidelijkheid heerst 

Sommige veldenbouwers weten eventuele vertra-

gingen te verdoezelen door ‘gebruik’ te maken 

van onduidelijkheid die er heerst. Volgens Ceelen 

kijken opdrachtgever en opdrachtgever nog wel 

eens anders aan tegen verschillende zaken. ‘Vaak 

wordt er gesproken over een opleverdatum, maar 

wordt er niet vastgelegd wat er precies moet 

worden opgelegd. Moet het veld er op die datum 

liggen, of moet het ook gekeurd zijn? Dat laatste 

kan wel eens lastig zijn wanneer vele velden in 

een korte periode gekeurd moeten worden voor 

gebruik. Ik pleit er daarom voor om velden te 

mogen opleveren die vervolgens pas twee of drie 

maanden later gekeurd worden. Opdrachtgever 

en opdrachtnemer moeten dan een aantal dui-

delijke afspraken maken over de op te leveren 

kwaliteit en criteria,’ aldus Ceelen. De spreiding 

van de keuring zou ook druk wegnemen bij de 

keuringsinstanties. Piet Kranendonk van ASC 

Sport and Water erkent dat die laatste periode 

druk is. ‘Het is altijd een hectische periode. Dat 

komt ook omdat veldenbouwers regelmatig din-

gen beloven die ze moeilijk kunnen waarmaken. 

Toch beloven ze het een en ander, want er moet 

uiteindelijk ook geld verdiend worden, en dat is 

dus niet altijd even handig.’ Net als Ceelen is ook 

Kranendonk van mening dat de planning veel 

problemen oplevert. ‘Sportveldenbouwers kunnen 

zich dat deels zelf verwijten. Uiteindelijk moeten 

zij de planning aanleveren en is het aan hun om 

te zien hoe ze de finish gaan halen. Wanneer dat 

alles te krap is, dan is het logisch dat er al snel 

problemen ontstaan.’

 

Toch heeft Kranendonk niet het idee dat het ten 

koste gaat van de kwaliteit. ‘De markt zoekt z’n 

eigen elastiek op en is vindingrijk. Wat dat betreft 

verdienen de sportveldenbouwers een pluim. 

Als het echt nodig is, dan trekken sportvelden-

bouwers overal personeel vandaan.’ Dat neemt 

niet weg dat Kranendonk van mening is dat 

veldenbouwers ook anders naar zaken kunnen 

kijken. ‘In de wegenbouw werkt men al jaren ook 

‘s nachts. Misschien is het goed dat sportvelden-

bouwers dat ook overwegen wanneer ze vertra-

ging oplopen op een project.’  

 

Zorgelijk zand 

Een zorgenkindje bij de aanleg van kunstgras-

velden is het speciale instrooizand. Er is weinig 

marge in het weer om dat zand goed aan te 

brengen. Jochem Schrijvers van Filcom erkent 

de problematiek omtrent het instrooizand. ‘We 

zijn ons ervan bewust dat het zand specifieke 

weerscondities vereist om te kunnen worden 

aangebracht. Daarom bekijken we intern wat 

we kunnen doen om stofvorming te voorkomen 

wanneer het erg droog is. Maar soms horen we 

ook van veldenbouwers dat ze even wachten met 

aanbrengen omdat het de nacht daarvoor mistig 

is geweest. Als zelfs dat vocht al problemen geeft 

dan word het voor ons lastig om ook daar iets 

aan te doen.’ Vanwege de grote vraag naar zand 

heeft Filcom geen voorraad op standby. ‘De vraag 

is zo groot dat we rechtstreeks leveren. Maar 

we proberen om de productie in te laten spelen 

op de verwachtingen.’ Schrijvers heeft wel een 

advies voor veldenbouwers voor wie het zand 

instrooien vertraging oplevert. ‘Kom eens bij ons 

om de tafel zitten zodat we gezamenlijk naar 

een oplossing kunnen zoeken.’ Nu de winter nog 

moet aanbreken is het te vroeg om de verwach-

tingen voor de zomer van 2013 te omschrijven. 

Maar met een beetje goede wil van alle betrok-

kenen zou de aanleg van een kunstgrasveld wel 

eens een stukje makkelijker moeten kunnen gaan 

verlopen.

‘Sportveldenbouwers 

kunnen ook nachtwerk zoals 

in de wegenbouw overwegen 

bij vertragingen’

André Ceelen, CSC Sports

Het instrooien met zand kan alleen gedaan worden onder droge omstandigheden.
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